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Kandidatura na pozici prezidentky České komory fitness 

Vážení členové České komory fitness o.s., 

Ráda bych se tímto ucházela o zvolení prezidentkou, popř. členkou představenstva České komory fitness z.s. 

(dále jen ČKF), na další funkční období. 

Patřím mezi autory a následně i realizátory projektu České komory fitness, jejímž hlavním cílem je zastupovat 

český fitness sektor a jednat v jeho zájmu s orgány státní správy (ministerstva, živnostenské úřady a Úřady 

práce), samosprávy (města a obce) i dalšími důležitými institucemi (Hospodářská komora ČR, Svaz průmyslu a 

dopravy ČR, Český olympijský výbor, zdravotní pojišťovny a další), které ovlivňují jak podnikatelské, tak 

sportovní prostředí v České republice obecně. Motivací pro založení ČKF byly a stále jsou zkušenosti z fitness 

průmyslu ve světě i v Evropě, kde již bylo dosaženo řady významných výsledků vedoucích k uznávání fitness 

sektoru jako neopomenutelného odvětví národního hospodářství, které navíc sehrává jasně ekonomicky i 

funkčně prokazatelnou roli ve zdravotní péči, a to zejména v boji proti civilizačním onemocněním přímo 

souvisejícím s nedostatkem pravidelné fyzické aktivity v každodenním životě. 

V České republice samozřejmě musíme respektovat historické i aktuální postoje k institucím a snahám nastavit 

jasné standardy kvality poskytovaných služeb. Po čtyřech letech fungování ČKF mohu jen zkonstatovat, že jsme 

dosáhli zcela viditelných výsledků ve vyjednávání směrem nahoru, tedy k orgánům státní správy, pro které jsme 

se podíleli na vytvoření více než 10 standardů fitness profesí v rámci projektů Národní soustavy vzdělávání. V 5 

oborech (aerobik, bodystyling, indoor cycling, power joga, pilates) jsme již rovněž aktivní součástí realizace 

zkoušek z profesních kvalifikací, které jsou od 1. 1. 2015 platným podkladem pro získání vázané živnosti 

Poskytování tělovýchovných služeb. Další profesní kvalifikace – Instruktor kondiční chůze je aktuálně procesu 

žádosti o autorizaci. Pro upřesnění podotýkám, že autorizovanou osobou je Hospodářská komora ČR, se kterou 

máme smlouvu o organizaci zkoušek, prakticky tedy dodáváme zkoušející i zkušební místa. S Hospodářskou 

komorou máme velmi dobré vztahy, jsme jejím autorizovaným živnostenským společenstvem pro obory 

tělovýchovných, sportovních a regeneračních zařízení a pro tělovýchovné a sportovní služby, takže máme 

legitimní možnost připomínkovat zákony, které se týkají oboru fitness v ČR. Spolupracujeme také s důležitými 

světovými i evropskými asociacemi IHSRA a EHFA. 

Nejsilnější cílovou skupinou komory jsou školicí centra, která aktivně pomáhají naplňovat Český registr fitness 

profesionálů jako hlavní viditelný produkt ČKF tím, že ověřují dosažené vzdělání a současně pomáhají zvyšovat 

kvalitu znalostí a dovedností fitness profesionálů jak vlastními vzdělávacími kurzy, tak i aktivní spoluprací při 

sestavování standardů fitness profesí v projektu NSK. Pokud totiž budeme jako sektor schopni jasně prokázat 

kvalitu svých služeb a ekonomickou sílu odvětví, máme výraznou šanci opravdu zařadit fitness jak do českého 

sportovního prostředí obecně, tak i do systému zdravotní péče nastavením systému směrem k aktivní 

spolupráci s lékařským sektorem a zdravotními pojišťovnami. 

Po dalších dvou letech mého funkčního období je čím dál jasnější, že strategie činnosti komory musí být aktivně 

vytvářena s jejími členy, v jejich prospěch má totiž jednat. I proto došlo v roce 2015 ke změně struktury členské 

základny, kdy členství v komoře je možné pouze pro fitness centra, školicí centra sportovní svazy a dodavatelé 

fitness vybavení. V poslední skupině by však bylo vhodnější, aby se dodavatelé stali partnery komory stejně jako 

je tomu v zahraničí.  



Jsem velmi ráda, že v roce 2015 došlo k oficiálnímu převzetí časopisu Fitness Business, je to zcela jedinečný 

časopis určený cílové skupině komory. Informace v něm publikované přímo souvisejí s každodenní činností 

provozovatelů fitness center a dalších fitness profesionálů v České republice. 

Zcela upřímně musím závěrem konstatovat, že jsme před více než 4 lety, když jsme komoru zakládali, vůbec 

neměli tušení, jak moc náročné bude uvést komoru v život, jaká vlastně má být její role. Čím dál více se zdá, že 

komora bude muset vstoupit do nepopulární role kontroly kvality trhu, tedy že členství v ní bude jasnou 

známkou kvality služeb jak z hlediska znalostí a dovedností fitness profesionálů, tak i vybavení. Náš pomyslný 

vlak však jede a přesto, že nám se zdá, že jde zatím jen o lokálku, ve srovnání s podobnými institucemi 

v zahraničí máme zcela jasné znaky, že jsme na dobré cestě. Bude pro mne tedy ctí ještě jedno funkční období 

pomoci při rozjezdu komory, tak aby se z ní stal subjekt, jehož členem bude chtít být každý provozovatel fitness 

centra a každé školicí centrum v ČR S pozdravem 
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